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W wyniku przebiegu Zgromadzenia 
podjęto uchwałę przedstawioną przez 
komisję wnioskową.

3. Dnia 16 kwietnia 1985 r. odbyło 
się posiedzenie ORA w Bielsku-Białej, 
które najpierw zajęło się zagadnienia
mi wpisu na listę adwokatów, a na
stępnie problematyką, jakie czynności 
i w jakiej formie mogą być zlecone 
adwokatowi zawieszonemu w czyn
nościach zawodowych. ORA wyraziła 
pogląd, że czynności te mogą obejmo
wać również udzielanie porad praw
nych, tylko że porady te nie mogą 
być zlecane bezpośrednio przez klienta 
adwokatowi zawieszonemu w czyn
nościach zawodowych, natomiast może 
to uczynić kierownik zespołu adwo

kackiego, zlecając temu adwokatowi, 
aby udzielił takiej porady w zastęp
stwie innego adwokata, na którego 
konto klient wpłacił należność w ze
spole. ORA stwierdziła też, że adwo
kat zawieszony tymczasowo w czyn
nościach zawodowych nie może uczest
niczyć w podziale dochodu zespołu, a 
tylko może otrzymać wynagrodzenie za 
zlecone mu przez kierownika zespołu 
czynności, co wchodzi w skład kosz
tów administracyjnych tegoż zespołu.

Na wspomnianym posiedzeniu ORA 
powołała na rok 1985 komisję do prze
prowadzenia rozmów kwalifikacyjnych 
z kandydatami na aplikację adwo
kacką.

adw. dr Filip Rosengarten

I z b a  k a t o w i c k a

W dniu 20 kwietnia 1985 r. w sa
lach Filharmonii Śląskiej w Katowi
cach odbyło się Zwyczajne Zgroma
dzenie Izby katowickiej.

Prowadzenie Zgromadzenia powie
rzono długoletniemu działaczowi sa
morządu adwokatowi Aleksandrowi 
Czackiemu, a na współprzewodniczą
cych powołano 2 zastępców w osobach 
adw. Jerzego Kosickiego z Katowic 
i adw. Jana Panka z Gliwic.

Zgromadzenie powołało stosowne 
komisje (mandatową i wnioskową).

W trakcie Zgromadzenia złożyli 
sprawozdania: dziekan Okręgowej Ra
dy Adwokackiej w Katowicach adw. 
Andrzej Dzięcioł, skarbnik ORA adw. 
Lesław Spaltenstein, prezes Sądu Dys
cyplinarnego adw. Zbigniew Jędrusik 
oraz przewodniczący Komisji Rewizyj
nej adw. Edmund Dudlej, który w 
imieniu tej Komisji postawił wnio
sek o udzielenie absolutorium Okręgo
wej Radzie Adwokackiej za okres 
sprawozdawczy, tj. za rok 1984.

Na Zgromadzenie przybyli licznie 
zaproszeni goście, a wśród mich: wi •

cewojewoda katowicki adw. Stanisław 
Słowik, członek Prezydium Centralne
go Komitetu SD, kierownik Wydziału 
Administracyjnego KW PZPR w Kato
wicach Andrzej Kołacz, prezes Sądu 
Wojewódzkiego w Katowicach Zenon 
Kopiński, zastępca szefa Prokuratury 
Wojewódzkiej w Katowicach Zygmunt 
Ludwig, szef Wojskowego Sądu Gar
nizonowego ppłk Jan Godyń, prezes 
Naczelnego Sądu Administracyjnego— 
Ośrodek Zamiejscowy w Katowicach 
dr Henryk Piętka, prezes Zarządu 
Okręgowego ZPP Zbigniew Wieczorek 
oraz z ramienia władz naczelnych ad
wokatury: członek Prezydium NRA 
prof. dr Kazimierz Buchała i dziekan 
ORA w Bielsku-Białej adw. dr Jerzy 
Sieklucki.

W trakcie dyskusji zabrał głos 
członek Prezydium NRA prof. dr Ka
zimierz Buchała, który obszernie 
przedstawił sytuację społeczno-poli
tyczną adwokatury po ustąpieniu Pre
zesa NRA.

Zgromadzenie Izby podjęło uchwałę 
o udzielenie absolutorium ORA za 
okres sprawozdawczy.
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Rezultatem dyskusji było podjęcie 
uchwały Zgromadzenia (przytaczam ją 
w skrócie) w części ogólnej:
1. Zgromadzenie Izby odbywa się w 

okresie obchodów 40-lecia PRL oraz 
poprzedzającym kampanię wybor
czą do Sejmu Polskiej Rzeczypos
politej Ludowej.
Zgromadzenie apeluje do wszyst
kich adwokatów o szerokie włącza
nie się do uroczystości związanych 
z obchodami 40-lecia PRL oraz o 
aktywny udział w kampanii wy
borczej przy współdziałniu z tere
nowymi ogniwami PRON.

2. Zobowiązuje się Radę Adwokacką 
do podjęcia dalszych istotnych dzia
łań w celu poprawy sytuacji by
towej adwokatów.

I z b a  ł ó d z k a

I. O d z n a c z e n i a .  K r z y ż e m  
K a w a l e r s k i m  O r d e r u  O d r o 
d z e n i a  P o l s i k i  odznaczony został 
adw. Michał Rogalski, jeden, z senio
rów łódzkiej palestry, powszechnie 
szanowany za swój serdeczny stosunek 
do ludzi, za swą wielką wiedzę i rów
nie wielką skromność.

Medalami 40-lecia PRL odznaczeni 
zostali: adw. Witold P a j o r ,  adw. Jad
wiga S i e m a s z k i e w i c z ,  adw. Mi
chał S o b a ń s k i  i adw. Zdzisław 
T r a w i ń s k i .  Ten ostatni został po
nownie wybrany przewodniczącym Są
du Koleżeńskiego popularnego Łódz
kiego Klubu Sportowego.

Wszystkim odznaczonym Rada Ad
wokacka złożyła serdeczne gratulacje.

II. A d w o k a t  p r z e w o d n i 
c z ą c y m  Ł ó d z k i e g o  K o m i t e 
t u  S t r o n n i c t w a  D e m o k r a 
t y c z n e g o .  W dniu 12 lutego br. 
adw. Lech Gąsecki wybrany został 
przewodniczącym Łódzkiego Komitetu 
Stronnictwa Demokratycznego. Kandy
datura jego została zgłoszona z sali,

3. Zobowiązuje się Radę Adwokac
ką — w celu prawidłowej realizacji 
obowiązku zapewnienia społeczeń
stwu należytej obsługi prawnej 
przy uwzględnieniu żywotnych in
teresów adwokatury — do podej
mowania nieustannych starań o po
zyskanie planu rozmieszczenia ad
wokatów odpowiadającego kryte
rium określonym w uchwale Zgro
madzenia Izby z dnia 12 maja 
1984 r. Zgromadzenie podtrzymuje 
ustalenia zawarte w punkcie 13 
cyt. uchwały co do liczby adwoka
tów, jacy powinni wykonywać za
wód w Izbie katowickiej, określa
jąc tę liczbę na 250 osób. 
Zgromadzenie przebiegło w rzeczo
wej i miłej atmosferze.

adw. Andrzej Rajpert

co podkreśla rangę tego wyboru. Ko
lega Gąsiecki pełni jednocześnie funk
cję wiceprzewodniczącego Rady Naro
dowej dla Dzielnicy Łódź-Śródmieście.

Adw. Lech Gąsiecki był w czasie 
okupacji hitlerowskiej członkiem „Sza
rych Szeregów”. Brał również udział 
w Powstaniu Warszawskim, walcząc w 
batalionie „Baszta”.

Z okazji wyboru Rada Adwokacka 
złożyła kol. Gąsieckiemu serdeczne 
gratulacje.

III. S t a n o w i s k o  ł ó d z k i e j  
I z b y  w o b e c  p o s t u l a t u  u s t ą 
p i e n i a  P r e z e s a  NRA. W chwili 
gdy ukaże się niniejsza publikacja, 
problem będzie już miał znaczenie tyl
ko historyczne, warto go jednak od
notować z kronikarskiego obowiązku 
i pro memoria.

Otóż w dniu 26 marca br. Okręgo
wa Rada Adwokacka zwołała zebra
nie środowiskowe o charakterze infor
macyjnym i konsultacyjnym. Frek
wencja była bardzo wysoka.

Na wstępie dziekan Rady adw. Bog-


